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P R O T O K Ó Ł    Nr  XIV/08 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 29 kwietnia 2008 r. 

 

 
Godzina rozpoczęcia : 9.05 

Godzina zakończenia : 13.45 

 

Miejsce obrad : sala Remizy OSP w Choroszczy, ul. Dominikańska 22 

 

Radni obecni na Sesji : 

 

1. Jacek Dąbrowski 

2. Piotr Tymiński 

3. Tomasz Kraśnicki 

4. Robert Wardziński 

5. Józef Waczyński 

6. Janusz Sidorowicz 

7. Ireneusz Jabłoński 

8. Adam Mikutowicz 

9. Rafał Łada 

10. Beata Marlena Jeżerys 

11. Piotr Paweł Dojlida 

12. Adam Skoblewski 

13. Aleksander Werpachowski 

14. Kazimierz Cieśluk 

15. Krzysztof Zagórski 

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Jerzy Ułanowicz – Burmistrz Choroszczy 

2. Mirosław Zalewski - Zastępca Burmistrza Choroszczy 

3. Joanna Kunikowska – Skarbnik Gminy 

4. Tadeusz Oniśko – Radca Prawny 

5. Ireneusz Ordziejewski, Marek Żmujdzin i Antoni Bogdan – radni powiatowi 

6. Krzysztof Sokół – Komendant Komisariatu Policji w Choroszczy 

7. Kierownicy Referatów UM Choroszcz 

8. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

9. Mieszkańcy miasta i gminy. 
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Porządek obrad XIV Sesji, który został radnym doręczony z materiałami w dniu  

21 kwietnia 2008 r.  

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołów z poprzednich Sesji. 

4. Interpelacje i wnioski. 

5. Przyjęcie sprawozdania Burmistrza Choroszczy z wykonania budżetu gminy za 

 2007 rok. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ opinia Komisji Rewizyjnej 

c/ opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej 

d/ dyskusja 

e/ podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi. 

6.  Sprawozdanie z wykonania budżetu w zakresie profilaktyki i rozwiązywania 

 problemów alkoholowych. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja.     

7. Rozpatrzenie zmian w budżecie na 2008 rok. . 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

8. Sprawozdanie roczne Komendanta Policji z działalności oraz informacja o 

stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego. 

a/ wystąpienie Komendanta  

b/ dyskusja. 

9. Sprawozdanie Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego  

z działalności za rok 2007. 

10. Sprawozdanie Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa z działalności za 

rok 2007. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przedłużenia obowiązywania do-

tychczasowych taryf na wodę i ścieki. 

 a/ wystąpienie Burmistrza, 

 b/ dyskusja 

 c/ podjęcie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci i obwodów 

 publicznych szkół podstawowych, przedszkola i gimnazjum. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazw nowym ulicom. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek za  za-

jęcie pasa drogowego. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany planu 

 zagospodarowania przestrzennego w obrębie wsi Złotoria. 
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a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

16. Zapytania i wolne wnioski. 

     17. Zakończenie obrad Sesji. 

 

 

 

mmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmm 

 

 

 Ad. 1 – 

  

 Obrady XIV Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzył Przewodniczący 

Rady p. Piotr Dojlida. Stwierdził, że w Sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi 

qworum, przy którym Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. 

  

 

 Ad. 2 - 

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który został  

doręczony radnym na 7 dni przed Sesją.   

 

Porządek obrad XIV Sesji został przyjęty 15 głosami za.  

 

 

 

 Ad. 3 – 
 

 Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie w drodze głosowania protokołów  

z poprzednich dwóch  – XII i XIII -  Sesji Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida przypomniał, że obrady XIII Sesji były  

burzliwe, dochodziło do wymiany zdań i poglądów i nie przegłosowano przyjęcia 

protokołu z XII Sesji. 

 

Radny Rafał Łada zwrócił się z zapytaniem: czy radni przed głosowaniem przyjęcia 

protokołu z XII Sesji mogliby jeszcze raz zapoznać z tym protokołem i głosować po 

tym powtórnym zapoznaniu się. Natomiast w dniu dzisiejszym przyjąć protokół  

z XIII Sesji. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida odpowiedział, że jest to wniosek niezasadny 

ponieważ był czas do zapoznania się z treścią protokołu. 

 

Radny Rafał Łada wyjaśnił, iż otrzymuje protokoły w wersji elektronicznej, nie 

otrzymał pisemnej wersji protokołu z XII Sesji więc nie wie czy zostały ujęte te 

wnioski, o których rozmawiano, a których nie było w protokole. Chciałby to  

sprawdzić. Chodzi o to , że nie zapoznał się z nową wersją protokołu. 
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Protokolantka Ewa Łukaszewicz, na podstawie protokołu z XIII Sesji przypomniała, 

że wniosek radnego Rafała Łady o zmianę w protokole z XII Sesji został odrzucony 

głosami : 9 za, 4 przeciw, 2 wstrzymujące się. 

 

Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski dodał do wyjaśnień, że wnioski które były 

składane – były głosowane i cały proces legislacyjny został zakończony. Nie doszło 

do finalnego głosowania protokołu tylko z tego powodu, że radni odczytali zapytanie 

Przewodniczącego Rady o ostateczne głosowanie protokołu jako głosowanie nad 

przyjęciem protokołu. Po analizie przebiegu obrad Sesji w tym punkcie okazało się, 

że radni są za przegłosowaniem tego faktu na XIII Sesji- co zostało odebrane jako 

przyjęcie całego protokołu. W związku z tym , nie doszło do przegłosowania  

protokołu, natomiast wnioski radnego Łady zostały przegłosowane. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił o przegłosowanie przyjęcia protokołu  

z XII Sesji. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem – 11 głosów, 

- przeciw – 2 głosy, 

- wstrzymało się – 2 głosy     - protokół z XII Sesji został przyjęty. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie przyjęcia protokołu z 

XIII Sesji. 

 

Radny Rafał Łada zwrócił uwagę że w protokole tym jest nieścisłość dotycząca  

wypowiedzi Przewodniczącego Rady odnośnie nagrywania kamerą. Raz  

Przewodniczący zabrania nagrywania, później twierdzi że nie zabrania. Należy to 

jego zdaniem uściślić. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida wyjaśnił, że kategorycznie zabronił bez zgody 

Rady nagrywania w sposób taki , a nie inny przez kamerę. Uważa, że o sposobie 

nagrywania obrad Rady Miejskiej w Choroszczy mówi Statut Gminy. Jednocześnie 

poprosił ponownie o przegłosowanie przyjęcia protokołu z XIII Sesji. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos   - protokół z XIII Sesji został przyjęty. 

 

 

 Ad. 4 – 

 

 Interpelacje i wnioski  zgłosili: 

 

Radna Beata Jeżerys nawiązując do głosowania nad przyjęciem protokołu  

zauważyła, że jeśli jest problem z protokołem tzn. jeśli ktoś się nie zgadza z jego 

zapisem, co może się stać, to zgodnie z obecnym Regulaminem Rada decyduje  

ostatecznie czy analizować, czy przesłuchać taśmę i jak dalej postępować.  

Stwierdziła więc, że  może warto zmienić Regulamin i doprecyzować pewne zapisy, 

np. żeby protokół był sporządzany odpowiednio wcześnie, żeby wnioski związane  
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z nieścisłościami , uwagi, były składane na piśmie przed Sesją. Chodzi jej o to aby 

formalnie rozwiązać ten problem gdyż takie historie mogą się powtarzać. Dlatego 

odnosi wrażenie, że należałoby przed Sesją wcześniej składać wnioski na piśmie  

i wtedy Rada to rozstrzygnie. 

 

Radny Rafał Łada zacytował § 27 ust. 1 Statutu: „ W trakcie obrad lub nie później 

niż na najbliższej sesji radni mogą zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu, 

przy czym o ich uwzględnieniu rozstrzyga przewodniczący obrad po wysłuchaniu 

protokolanta i ewentualnym przesłuchaniu taśmy magnetofonowej  

z nagraniem sesji.”. Stwierdził, że jest także za rozpoczęciem prac nad zmianą 

Regulaminu. 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida powiedzial, że popiera także inicjatywę 

rozpoczęcia prac nad zmianą Regulaminu z uwzględnieniem zasadnych wniosków 

radnych co jego zdaniem wpłynie na sprawniejszy przebieg obrad. 

Radny Robert Wardziński zwracając się do Radcy Prawnego odczytał art. 61  

Konstytucji RP:  

„1. Obywatel ma prawo do uzyskiwania informacji o działalności organów władzy 

publicznej oraz osób pełniących funkcje publiczne. Prawo to  

obejmuje również uzyskiwanie informacji o działalności organów samorządu  

gospodarczego i zawodowego, a także innych osób oraz jednostek organizacyjnych 

w zakresie, w jakim wykonują one zadania władzy publicznej i gospodarują mieniem 

komunalnym lub majątkiem Skarbu Państwa.   

2. Prawo do uzyskiwania informacji obejmuje dostęp do dokumentów oraz wstęp na 

posiedzenia kolegialnych organów władzy publicznej pochodzących z powszechnych 

wyborów, z możliwością rejestracji dźwięku lub obrazu. „  

Jest więc zdania, że takie prawo gwarantuje mu Konstytucja, nie musi więc mieć 

zgody Rady aby nagrywać Sesję, ma więc prawo do nagrywania dzisiejszej Sesji. 

Następnie odczytał wyrok NSA, w którym zwrócono uwagę, że uchwała rady gminy 

zakazująca rejestrowania obrazu z jej obrad narusza konstytucyjną zasadę jawności  

i działalności organów władzy publicznej. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida przypomniał, że bazujemy na Statucie Gminy. 

Jest pewien, że inaczej Rada i on zachowaliby się gdyby radny Wardziński zapytał 

Radę o możliwość nagrywania, a przynajmniej poinformował o tym zamiarze. 

 

Radny Robert Wardziński stwierdził, że w tej sytuacji teraz właśnie oficjalnie 

oznajmia publicznie , że rozłoży kamerę i będzie nagrywał. 

 

Radca Prawny Tadeusz Oniśko zwrócił radnemu uwagę, że gdyby doczytał do końca 

cytowany przepis z Konstytucji dowiedziałby się, że:  

„4. Tryb udzielania informacji, o których mowa w ust. 1 i 2, określają ustawy,  

a w odniesieniu do Sejmu i Senatu ich regulaminy.”  

Takim przykładem jest ustawa o dostępie do informacji publicznej – art. 7 ust. 1  

pkt 3 : 
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 „Art. 7. 1. Udostępnianie informacji publicznych następuje  

w drodze:   

3) wstępu na posiedzenia organów, o których mowa w art. 3 ust. 1 pkt 3,  

i udostępniania materiałów, w tym audiowizualnych i teleinformatycznych,  

dokumentujących te posiedzenia. „  

Oznacza to, że te materiały muszą być dostatecznie wcześnie w jakiś sposób ustalone 

– w postaci filmu czy na taśmie magnetofonowej. Prawo obywatela do dostępu do 

informacji publicznej polega na udostępnianiu materiałów audiowizualnych  

i udostępnianiu taśm magnetofonowych jeżeli Sesja była w ten sposób nagrywana. 

Konstytucja jest interpretowana w sposób określony w ustawie o dostępie do  

informacji publicznej. 

 

 

Radny Robert Wardziński jest odmiennego zdania gdyż Radca odczytał ustawę  

z 6 września 2001 r.  a on powołał się na Konstytucję. 

 

 

Radca Prawny Tadeusz Oniśko wyjaśnił, że odczytane orzeczenie NSA jest  

z 1999r , a ustawa o dostępie do informacji publicznej weszła w życie w 2002 r. – 

tym samym ustawodawca ( w jego ocenie) od tego okresu nieco inaczej określił 

zasady dostępu obywatela do materiałów z posiedzeń kolegialnych organów. Jego 

zdaniem nie ma żadnego problemu jeśli Rada zgodzi się na nagrywanie lub na inny 

sposób dokumentowania Sesji. Nie powinno to być na zasadzie dowolności, że każdy 

przychodzi, ustawia sobie kamerę gdzie uważa i nagrywa Sesję - bo tak uważa. 

Pewne zasady porządku powinny obowiązywać także na Sesji. 

Radna Beata Jeżerys powiedziała, że skoro radca wypowiada się w duchu „ja 

uważam – ja sądzę” to ona także w takim duchu się wypowie, zwłaszcza, że nie jest 

prawnikiem. Jej zdaniem możliwość rejestrowania obrad rady gminy czy rady 

powiatu ma każdy obywatel i nie musi pytać każdego o zdanie. Bazować należy na 

Konstytucji i ustawie o dostępie do informacji publicznej, a nie na Statucie, na który 

Radca powoływał się na poprzedniej Sesji. Odczytawszy ponownie wyrok NSA 

cytowany przez radnego Wardzińskiego stwierdziła, że rada nie ma prawa 

wypowiadać się co do tego, czy ktoś może czy nie może. Jest to także kwestia ogłady 

i kultury, której zabrakło obu stronom. Jej zdaniem nie ma przeszkód żeby obrady 

były filmowane. Przewodniczący nie może zabronić nagrywania obrad Sesji. 

Przypomniała, że radni reprezentują społeczność,  nie zapisali się do zamkniętego 

kręgu, działalność radnych jest i powinna być jawna. Zależy jak Przewodniczący 

pokieruje tą dyskusją dzisiaj, ale uważa ją za zbędną i niepotrzebną.  

 

Radny Rafał Łada zacytował § 26 pkt 1 Statutu: „1. Pracownik Urzędu Miejskiego 

ds. obsługi Rady, sporządza z każdej sesji protokół. Przebieg sesji można nagrywać 

na taśmę magnetofonową.” W związku z tym zapisem poprosił o wyłączenie 

dyktafonu jako zapisu cyfrowego. 

Radca Prawny Tadeusz Oniśko potwierdził, że wniosek jest w zasadzie zgodny ze 

Statutem i może rzeczywiście należałoby zmienić Statut w tym zakresie. Zwrócił 
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jednak uwagę, że chodzi o ideę i istotę nagrywania obrad w sposób, który zapewni 

weryfikację zapisu protokołu. Nie chodzi w tym o robienie sensancji.  

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił o wyłączenie dyktafonu stwierdzając, 

że jest to jeszcze jeden powód do przystąpienia do zmian Statutu. 

Dyktafon został wyłączony. 

Radny Tomasz Kraśnicki uważa, że wniosek dotyczący zmian w protokole powinien 

być zgłaszany na piśmie, natomiast Sesja jest po to by pracować dla dobra 

wspólnego, a nie żeby dyskutować na temat nagrywania i zmian w protokole. 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poinformowal, że zmiany Statutu zostaną 

przygotowane przez Burmistrza razem z radnymi. Przyznał, że takich destrukcyjnych 

sytuacji nie było od wielu lat, a dyskusje były na temat dobra gminy. 

Radny Jacek Dąbrowksi poinformował, że 29 marca br. odbył się zjazd 

sprawozdawczo-wyborczy Ludowych Zespołów Sportowych. LZS- y działające na 

terenie gminy Choroszcz otrzymały nagrodę za rozwój wiejskiej kultury fizycznej na 

terenie gminy w latach 2004 – 2007. W związku z tym podziękował wszystkim 

zaangażowanym w sprawy LZS-ów za pomoc i wsparcie. 

Radny Robert Wardziński wrócił do sprawy nagrywania przebiegu obrad kamerą 

gdyż uważa, że zgodnie z prawem może włączyć kamerę. 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida odpowiedział, że poniesie wszelkie 

konsekwencje, ale uważa,  że Rada powinna o tym zadecydować. 

Radny Aleksander Werpachowski zwrócił uwagę, że nie zgadza się na nagrywanie 

swojej osoby- radny Wardziński powinien zwrócić kamerę na siebie. 

Radny Józef Waczyński przyznał, że czegoś tu nie rozumie: dyktafon wyłączony,  

a kamera może być włączona? 

Radna Beata Jeżerys zwóciła uwagę, że radny Łada złożył wniosek o wyłączenie 

dyktafonu – więc Rada powinna o tym zadecydować. 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił o przegłosowanie przedmiotowego 

wniosku. 

W wyniku głosowanioa: 

- za wyłączeniem – 1 głos 

- przeciw – 14 głosów      - wniosek został odrzucony. 

Radny powiatowy Antoni Bogdan powiedział, że czas zakończyć spory, które nie idą 

w dobrym kierunku. Jego zdaniem głosuje się sprawy, które nie powinny być 
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głosowane, o którtych regulamin mówi jednoznacznie. To, że dyktafon jest włączony 

czy kamera to dla dobra wszystkich. Obrady powinny trwać nadal. 

 Radny Rafał Łada zaprosił wszystkich obecnych na uroczystość wyświęcenia 

ekumenicznego krzyża w Porosłach, który stoi w miejscu gdzie stał od wieków. 

Uroczystości odbędą się 1.05.2008 r.  o godz. 15.00. 

 

Ad. 5 – 

 

 O zabranie głosu został poproszony Burmistrz Choroszczy, który przedstawił 

sprawozdanie z przebiegu wykonania budżetu gminy za 2007 rok.  

 

Burmistrz poinformował szczegółowo o wynikach osiągniętych w roku 2007  

( szczegółowa informacja w załączeniu), w tym m.in. : 

1) dochody zostały wykonane na kwotę 25 744 tys zł co stanowi 90% planu. 

Jest to wynik nie uzyskania zagwarantowanych na rok 2007 r. środków z UE 

w wysokości ok. 3 mln zł. Wpłynęły one w 2008 r. 

2) wydatki zostały wykonane na kwotę 29 097 766,51 zł, co stanowi 86,2 % 

planu. 

Zagrożenia budżetowe to przed wszystkim wspomniane nieregularne wpływy 

środków z UE – ma jednak nadzieję, że przejęcie tych spraw przez Urząd  

Marszałkowski wpłynie na polepszenie przepływu środków. Następna sprawa to 

ogromne problemy z wykonawcami projektów budowlanych oraz pożar Szkoły 

Podstawowej w Złotorii. 

Gmina może się poszczycić także sukcesami osiągniętymi w 2007 r. do których 

zaliczyć można: 

- XV miejsce w kraju na najlepiej zarządzaną gminę  ( przypomniał jednocześnie, 

że w 2005 r. gmina zajęła miejsce I , natomiast w 2006 miejsce X) konkurencja 

jest duża więc jego zdaniem jesteśmy nadal w czołówce pomimo spadku, 

- tytuł Gmina Fair Play Gmina Przyjazna Inwestycjom – po raz drugi. 

Podsumowując budżet potwierdził, że inwestycje podstawowe zostały wykonane, 

jak również zadania bieżące, nie zabrakło środków nawet na oświatę. Biorąc  

powyższe pod uwagę wniósł o jego przyjęcie i udzielenie absolutorium za rok 

2007. 

 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida odczytał następujące pisma ( w załączeniu): 

1) opinię Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej z wykonania budżetu za 2007 rok, 

2) wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w sprawie absolutorium, 

3) uchwałę Nr II.0131-2-47/08 Składu Orzekającego Regionalnej Izby  

Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 

przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Choroszczy wniosku  

o udzielenie Burmistrzowi absolutorium za 2007 rok, 

4) uchwałę Nr II.0131-1-22/08 Składu Orzekającego Regionalnej Izby  

Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 

przez Burmistrza Choroszczy sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 

2007 rok. 
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Następnie poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji Rady o przedstawie-

nie opinii odnośnie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2007 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Aleksander  

Werpachowski przekazał, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała  

przedłożone sprawozdanie z wykonania budżetu za 2007 rok.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego Józef  

Waczyński przekazał, że Komisja głosami: za przyjęciem 5 głosów, wstrzymało się  

1 głos pozytywnie przyjęła przedłożone sprawozdanie z wykonania budżetu za 2007 

rok.  

W dyskusji udział wzięli: 

 

Radny Rafał Łada przypomniał, ze prosił na Komisji o podanie informacji odnośnie 

rocznych kosztów utrzymania tablicy informującej o tym, że gmina była najlepsza  

w 2005 r. Tablica stojąca przy ul. Kleeberga stoi na prywatnym gruncie interesuje go 

wiec jakie są z tego tytułu opłaty ze strony gminy. 

 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz odpowiedział, że zainstalowanie dwóch tablic  

kosztowało 1220 zł brutto. Zostały postawione w 2007 r. lecz nie gruntach  

prywatnych tylko w pasach drogowych. Jego zdaniem taki sukces gminy warto  

podkreślić gdyż bycie najlepszą gminą może się zdarzyć raz. Należy także brać pod 

uwagę wartość wynikającą z promocji gminy, a wydaje mu się że są to korzyści 

ogromne biorąc pod uwagę zainteresowanie inwestorów. Odpowiadając na pytanie -

żadnych kosztów nie ponosimy w związku z zainstalowaniem tych tablic. 

 

Radny Rafał Łada dodał, że nie neguje faktu, że gmina jest najlepsza, ale powinno 

się utrzymać tą pozycję. Dlatego właśnie chciał podwyżki dla pracowników o 250 % 

- wtedy na pewno byłyby wyniki utrzymane. Może jednak przełożyć te środki i dać 

podwyżkę o 200%?  

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida przypomniał, że budżet gminna 2008 rok został 

już przyjęty, wniosek ten może więc być zgłoszony w przyszłym roku. 

 

Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 1 w Choroszczy Jacek Romanowski zgłosił 

następujące zapytania dotyczące Funduszu Pomocy Młodocianym: 

1/ czy zakłady z terenu gminy zostały poinformowane o takim funduszu? 

2/ jakie zakłady zgłosiły potrzeby skorzystania z tego funduszu? 

3/ Jakim zakładom wypłacono pieniądze z tego funduszu i w jakim procencie  

w stosunku do zgłoszonych potrzeb? 

4/ kto w Urzędzie decyduje o przyznaniu pomocy z tego Funduszu? 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia sprawozdania Burmistrza 

Choroszczy z wykonania budżetu oraz udzielenia absolutorium Burmistrzowi Cho-

roszczy. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos 
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Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

 (uchwała Nr XIV/117/08 stanowi załącznik do protokołu, strona 23) 

 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz podziękował radnym za okazane zaufanie. Dodał, że 

wynik mobilizuje go do dalszej dobrej pracy. Nie on jeden decyduje o sukcesie  

gminy i jej jakości – czy jest bezpieczna, przyjazna – a wspólnie z radnymi,  

sołtysami, mieszkańcami, działaczami działającymi na terenie Choroszczy. Dziękuje 

im wszystkim za wspólny sukces. 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida przypomniał o innych sukcesach gminy: 

- Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski został członkiem Zarządu Podlaskiego 

Forum Sekretarzy, 

- Pełnomocnik ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Witold Wróblewski 

został nowym przewodniczącym Podlaskiego Forum Uzależnień. Co roku jesteśmy 

w czołówce. 

 

 

 Ad.  6 – 

  

 Przewodniczący Rady poprosił Pełnomocnika ds. Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych Witolda Wróblewskiego o przedstawienie sprawozdania w zakresie 

realizacji zadań gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów  

alkoholowych na terenie gminy Choroszcz  za 2007 rok. 

      ( sprawozdanie w załączeniu) 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący rady Piotr Dojlida poprosił  

o przegłosowanie przedstawionego sprawozdania.. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem  – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Rada przyjęła przedmiotowe sprawozdanie. 

 

Obecnych 12 radnych, chwilowo nieobecni: Rafał Łada, Beata Jeżerys, Kazimierz 

Cieśluk. 

 

  

 Ad. 7 – 

 

 Przewodniczący Rady zwrócił się prośbą o przedstawienie projektu zmian do 

budżetu gminy na 2008 rok. 

 

Burmistrz Choroszczy Jerzy Ułanowicz poinformował, że dochody w kwocie 

240 000 zł planuje się pozyskać z RPOWP na modernizację Przedszkola  

Samorządowego w Choroszczy, ponadto wkład własny na te zadanie przewiduje się 

w kwocie 80 000 zł i są to środki uzyskane z tytułu zmniejszenia planu wydatków  
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w Szkole Podstawowej w Barszczewie. Dochody w kwocie 164 zł pozyskano  

w ramach umowy finansowej Nr 07/PV01/07-0225 zawartej na finansowanie semi-

narium „ Newfriends- from here and there” organizowanego przez Narodową Agen-

cję. 

Dokonano zmian w planie na kwotę 1 170 zł ze względu na zmianę klasyfikacji  

budżetowej. Zwiększono wydatki z tytułu realizacji inwestycji” Projekt kanalizacji 

sanitarnej w Żółtkach” – 59 180 zł. Dokonano przeniesień w planie wydatków ze 

względu na realizację rozpoczętej w latach poprzednich inwestycji – „ Rozbudowa 

świetlicy OSP w Rogówku” – 20 000 zł oraz na zakupy inwestycyjne – zakup kabiny 

sanitarnej – 3 700 zł.  

Budżet po dokonanych zmianach wynosi: 

plan dochodów – 33 526 326 zł  

plan wydatków – 34 897 716 zł 

Deficyt budżetu Gminy zwiększony o kwotę 59 180 zł zostanie pokryty 

zaciągnięciem kredytu na pokrycie deficytu. 

 

Radna Beata Jeżerys zapytała czy wcześniej był zapis w budżecie na ta drogę  

Kolonia Porosły – Fasty? 

 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska odpowiedziała, że zapis dotyczący tej drogi był 

w pierwotnym budżecie na 2008 rok – ponad 30 tys zł, ale nie ujęto tego w planie 

wieloletnim bo nie było takiej potrzeby wtedy. Okazało się, że jest to potrzebne  

i o ok. 1320 zł będzie przesunięcie środków i formalny zapis tego co jest  

w porozumieniu z Gminą Dobrzyniewo Duże. 

 

Radna Beata Jeżerys zapytała o przeznaczenie różnicy z wymienionej kwoty ponad 

30 tys zł ? 

 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że propozycja jest przeznaczenia tych środków 

na budowę boisk przy gimnazjum w Choroszczy. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt 

uchwały w sprawie zmian do budżetu gminy na 2008 rok. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos. 

 

 

 

 (uchwała Nr XIV/118/08 stanowi załącznik do protokołu, strona 24) 
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 Ad. 8 – 

 

 Rada Miejska wysłuchała informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku pu-

blicznego w rejonie działania komisariatu Policji w Choroszczy w roku 2007  

przedstawionej przez Komendanta tej placówki nadkom. Krzysztofa Sokoła. 

 

    ( informacja w załączeniu) 

 

W dyskusji udział wzięli: 

 

Radny Ireneusz Jabłoński zwrócił się z zapytaniem: czy na terenie gminy istnieje 

temat narkotyków , czy są robione wywiady, czy jest prewencja i współpraca ze 

szkołami? Dodał, że nieoficjalnie jest wiadomo, że problem ten na terenie  

Choroszczy jest. 

 

Komendant Krzysztof Sokół odpowiedział, że nie nazwałby tego problemem gdyż 

zawsze zdarzają się sytuacje udostępnienia narkotyków. W tej kategorii stwierdzono 

9 przestępstw z czego 7 na terenie Choroszczy, a 2 to posterunki policji. Zdarzenia są 

odnotowywane z ramienia przede wszystkim Komendy Miejskiej Policji ( zajmują 

się rozpracowywaniem grup). Mamy wiedzę o osobach zajmujących się tym  

procederem tam gdzie zajmowały się, sytuacja jest monitorowana, ale przyznał, że 

można zrobić więcej by uniknąć nawet tych 9 przestępstw. 

 

Radny Ireneusz Jabłoński kontynuując rozpoczęty temat stwierdził, że lepiej mały 

problem usunąć niż pozwolić na jego narastanie. Poinformował, że w ankietach 

szkolnych wskazywano wręcz adresy gdzie można nabyć narkotyki. 

 

Komendant Krzysztof Sokół odpowiedział, że nie zostało to potwierdzone. 

 

Radny Kazimierz Cieśluk w swojej wypowiedzi uczulił Komendanta na problem  

z przystankami autobusowymi i znakami drogowymi, które młodzież dewastuje.  

W związku z tym poprosił o patrole policyjne w późniejszych godzinach: 23 lub  

później. 

 

Radny Jacek Dąbrowski poruszył temat spożywania alkoholu w miejscach  

publicznych jak np. Plac Brodowicza. Jest tam wprawdzie monitoring, ale czy  

Policja otrzymuje sygnały na ten temat? Do niego mieszkańcy skarżą się na głośne 

grupy młodzieży, na zaśmiecanie. Jak zapobiec ewentualnie temu problemowi? 

 

Komendant Krzysztof Sokół odpowiedział, że w stosunku do newralgicznych  punk-

tów Choroszczy jak wspomniany Plac Brodowicza czy Rynek 11-go Listopada jest 

bardzo mało sygnałów o zakłócaniu porządku publicznego w tych rejonach.  

W przypadku np. Placu Brodowicza w 2007 r. było 10 interwencji więc nawet nie 

było jednej miesięcznie dlatego też nie stwierdza problemu. Podobna sytuacja jest na 

Rynku chociaż interwencji było więcej bo 12. Zwrócił, uwagę, że nie zawsze jest 

podstawa prawna do interwencji gdyż samo przebywanie to za mało. Nie ma dostępu 

do monitoringu i nie obserwuje miejsca na stałe, a sygnałów, jak wspomniał, jest 

niewiele. Natomiast jeśli policja nakryje n zakłócaniu porządku publicznego to  

stosowane są mandaty. 
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Radny Tomasz Kraśnicki jest za profilaktycznym zwiększeniem patroli policyjnych. 

Będąc przy głosie poruszył temat kontroli pojemników na śmieci – czy na terenie 

miasta już wszystkie posesje zostały skontrolowane? 

 

Komendant Krzysztof Sokół odpowiedział, że policja skupiła się na kontroli terenu 

gminy. Natomiast jeśli chodzi o miasto to poinformował, że ogólnie przełożenie nie-

zbyt przychylnie patrzą na tą akcję gdyż policja pracuje na swoją opinię - mając na 

uwadze przypadki rozbojów, wypadków na drodze, gdy w tym czasie policjanci za-

jęci są sprawdzaniem pojemników na śmieci – dlatego spotyka się z nieprzychylna 

opinią co do działań. 

 

Radny Jacek Dąbrowski powrócił do sprawy spożywania alkoholu w miejscach pu-

blicznych : gdzie w takim razie można pić – często się zdarza, że idzie się na spacer 

z puszka piwa w ręce; czy np. na mostku w parku można? 

 

Komendant Krzysztof Sokół odpowiedział, że wszystkie miejsca publiczne nie 

wchodzą w grę jeśli chodzi o spożywanie alkoholu. 

 

Radny Aleksander Werpachowski poruszył temat tzw. kładów, które pojawiły się  

w Choroszczy. Jego zdaniem  stwarzają duże niebezpieczeństwo, zakłócają porządek 

publiczny często w godzinach nocnych. W związku z tym zwrócił się z prośba  

o zwrócenie uwagi Policji na ten problem. 

 

Komendant Krzysztof Sokół wyjaśnił, że było tylko 1 zgłoszenie w tej sprawie więc 

prośba o sygnały, gdyż 1 zgłoszenie to nie problem. Wtedy uruchomi przede  

wszystkim ruch drogowy z Komendy Miejskiej Policji, który zajmie się tym  

procederem. 

 

Radny Janusz Sidorowicz poinformował, że jazda tymi kładami odbywa się  

regularnie w soboty i niedziele. Pojazdy nie są rejestrowane, poruszają się po  

drogach gminnych niszcząc je. Przy Os. Jana Pawła II  został wręcz tworzony tor 

wokół domów. Poprosił o interwencje bo jest to bardzo uciążliwe. Szczególnie  

często poruszają się po ul. Kościuszki w stronę Jeronik , po drodze do Sienkiewicz,  

a słyszał że są widziani także w Czaplinie. 

 

Radny Piotr Tymiński zapytał: jak rozwiązać problem z wyglądem naszego miasta  

w kwestii dotyczącej odśnieżania, wykaszania posesji opuszczonych, na których 

właściciele nie mieszkają, a które straszą wyglądem zewnętrznym, zaniedbaniem  

i nieładem. Czy można to rozwiązać? 

 

Komendant Krzysztof Sokół wyjaśnił, że właściciel jest zobowiązany do utrzymania 

porządku w obrębie swojej nieruchomości. Jego zdaniem trzeba będzie uruchomić 

działania dzielnicowych aby spisali takie zaniedbane nieruchomości i następnie wy-

stąpić do właścicieli o zrobienie porządku. W przypadku jeżeli takie wezwanie nie 

odniesie rezultatu to są możliwości w postaci mandatu lub skierowania wniosku do 

sądu grodzkiego. 

 

Radny Piotr Tymiński poruszył temat złego oznakowania dróg, które budzi duże 

zastrzeżenia jak np. znak :Markowszczyzna”, który nic nie mówi, nie ma takiego 
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miejsca na mapie. Obywatele z zewnątrz nie mają rozeznania gdzie dalej jechać jak 

już trafią do Choroszczy. 

 

Komendant Krzysztof Sokół wyjaśnił, że sprawami tego typu zajmuje się zarządca 

danej drogi: powiatowy czy wojewódzki, tam trzeba kierować wnioski. Natomiast  

w Komendzie Miejskiej Policji jest komórka, która opiniuje takie wnioski. 

 

Radny Piotr Tymiński powiedział, że w związku z tym kieruje wniosek do obecnych 

radnych powiatowych o przyspieszenie spraw dotyczących prawidłowego  

oznakowania dróg powiatowych – chodzi o oznakowanie kierunków wyjazdu  

z Choroszczy. 

 

Sołtys wsi Klepacze Tomasz Fiłończuk wspomniał o problemie na jego terenie  

z ciężkimi samochodami o tonażu  30-40T gdy tymczasem stoi znak ograniczenia do 

15 T. Chodzi głównie o trasę przelotową Białystok – Sz. Łapcka przez Klepacze.  

W związku z tym zwraca się z prośba do Komendanta o zwiększenie kontroli tego 

procederu. Uważa także, że potrzebne są patrole  po 19-20 godzinie ( są one z reguły 

wcześniej ok. 16) gdyż w tych godzinach i późniejszych zbierają się grupy  

młodzieży jeżdżącej z nadmierną prędkością, niszczącej znaki i ogłoszenia,  

demolującej przystanki. Jest zauważalny również problem z odśnieżaniem  

i utrzymaniem porządku na nieruchomościach gdzie nie ma mieszkańców – kto ma 

sprzątać posesje i chodniki przy nich? Są na nich wręcz wysypiska śmieci, a to już 

jego zdaniem problem. 

 

Sołtys wsi Dzikie Jarosław Kozłowski poprosił o zainteresowanie się tranzytem 

przez Dzikie gdzie jest ograniczenie tonażu do 10T. 

 

Sołtys wsi Mińce Eugeniusz Szejko poprosił o patrolowanie wsi Mińce i Kolonii 

Mińce gdzie również są naruszane ograniczenia prędkości. 

 

 

Komendant Krzysztof Sokół odpowiadając na te wnioski wyjaśnił, że  

przestępstwami w ruchu drogowym zajmuje się Komenda Miejska Policji – tam  

kierować wnioski. On nie dysponuje komórką z zakresu ruchu drogowego  

i przeszkolonymi policjantami. Zaproponował, by w miarę możliwości notować  

numery rejestracyjne pojazdów, które naruszają przepisy i następnie sygnalizować 

naruszenie do Policji w Białymstoku.. Jest to dużo szybsza droga niż przez  

Komisariat w Choroszczy. Poinformował także, że w nocy ma jeden patrol na 5 gmin 

więc nie może kierować go prewencyjnie w wymienione rejony, tam gdzie nic się 

nie dzieje. Zniszczenie mienia np. znaku drogowego jest ścigane na wniosek. Jeśli 

nie ma sygnału – nie ma interwencji. 

 

Radny Piotr Tymiński powiedział, że na pewno zdarzają się sytuacje, że jest kilka 

sygnałów w małych odstępach czasu i trudno takie sytuacje opanować przy braku 

etatów. 

 

Komendant Krzysztof Sokół wyjaśnił, że w takich sytuacjach prosi o pomoc  

Komendę Miejską Policji szczególnie jeśli chodzi o interwencje na trasie krajowej. 

Poinformował także, ze posterunki policji nie są całodobowe więc może się zdarzyć, 
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że nikt nie odbierze sygnału. Natomiast Komisariat w Choroszczy jest całodobowy  

i tu są odbierane wszystkie sygnały. 

 

Sołtys wsi Kolonia Porosły Lucyna Białowieżec w imieniu mieszkańców zgłosiła 

propozycję zatrudnienia osoby cywilnej do odbierania zgłoszeń mieszkańców. 

 

 

Komendant Krzysztof Sokół podkreślił, że Komisariat w Choroszczy jest  

całodobowy więc ktoś zawsze przyjmie zgłoszenie. Nie ma innej opcji. 

 

Radny Ireneusz Jabłoński zapytał jak wygląda sprawa pożaru Szkoły Podstawowej  

w Złotorii, czy został ustalony sprawca? 

 

Komendant Krzysztof Sokół odpowiedział, że sprawa jest dawno zakończona, nie 

pamięta niestety dokładnie z jakim wynikiem. Wyjaśnił, że w porozumieniu  

z Prokuratorem może przygotować taką informację, ale zaznaczył, że przysługuje 

ona jedynie stronie postępowania czyli gminie, do której na pewno zostało przesłane 

merytoryczne rozstrzygnięcie postępowania.  

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida podziękował Komendantowi Komisariatu Policji 

w Choroszczy za wystąpienie prosząc jednocześnie w imieniu samorządowców  

o polepszenie wyników aby gmina Choroszcz była gminą bezpieczną. 

Następnie ogłosił 15 min. przerwę w obradach. 

 

  

 

 

 Ad. 9 – 

 

 Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

Józef Waczyński przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji w roku 2007. 

Uwag nie wniesiono. 

 

       ( sprawozdanie w załączeniu) 

 Ad. 10 – 

 

 Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Aleksander 

Werpachowski przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji w roku 2007. 

Uwag nie wniesiono. 

 

       ( sprawozdanie w załączeniu) 

 

 

 Ad. 11 - 

 

 Burmistrz Choroszczy Jerzy Ułanowicz przedstawił Radzie Miejskiej projekt 

uchwały w sprawie przedłużenia obowiązywania dotychczasowych taryf na zbioro-

we zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków, informując przy tym, 

że poprzednia obowiązująca w tej sprawie uchwała podjęta była na rok czasu  

27 kwietnia 2007 r. W związku z powyższym Spółka - Zakład Energetyki Cieplnej, 
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Wodociągów i Kanalizacji w Choroszczy – wystąpiła z wnioskiem o pozostawienie 

taryf za wodę i ścieki na dotychczasowym poziomie tzn. bez podwyższania tych 

opłat. Wniosek jest wynikiem bilansu Spółki, który przedstawia się następująco: 

- za dystrybucję ciepła – zysk w wysokości 109 578 zł, 

- za dystrybucję wody – zysk w wysokości 41 687 zł, 

- za kanalizację i ścieki – zysk w wysokości 14 478 zł. Ogólny uzyskany zysk za 

2007 rok wyniósł 277 037 zł. 

Burmistrz dodał, że w stosunku do sprzedaży nie jest to duży zysk, ale ustalone ceny 

nie zagrażają działalności Spółki. 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie przedłużenia obowiązywania dotychczasowych taryf na zbiorowe zaopa-

trzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów.      

 

 (uchwała Nr XIV/119/08 stanowi załącznik do protokołu, strona 25) 

 

 

 

 Ad. 12 – 

 

Propozycję ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkol-

nych w szkołach podstawowych oraz planu sieci i granic obwodów publicznych 

szkół podstawowych i gimnazjum prowadzonych przez Gminę Choroszcz, przedsta-

wił Radzie Zastępca Burmistrza Choroszczy, który na wstępie poinformował, że 

uchwała była omawiana szczegółowo na Komisjach przez dyrektora Zespołu Obsługi 

Szkół Andrzeja Winnickiego. Uchwała ta wprowadza zmiany wynikłe na skutek li-

kwidacji Szkoły Podstawowej w Barszczewie. Pozostałe obwody pozostają bez 

zmian. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szko-

łach podstawowych oraz planu sieci i granic obwodów publicznych szkół podstawo-

wych  

i gimnazjum prowadzonych przez Gminę Choroszcz. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów.    

 

 

Obecnych 14 radnych, chwilowo nieobecny radny Mikutowicz. 
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 (uchwała Nr XIV/120/08 stanowi załącznik do protokołu, strona 26 ) 

 

 

 

 Ad. 13 - 

 

 Zastępca Burmistrza Choroszczy przedstawił następnie projekt uchwały  

w sprawie nadania nazw ulic. W związku z rozwojem miasta pojawiły się nowe 

ulice, którym trzeba nadać nazwy. Pomiędzy obradami obu Komisji Rady pojawiła 

się poprawka dotycząca ul. Tykocińskiej. Ulica ta miała przebiegać na odcinku od 

Alei Niepodległości z załamaniem do ulicy Warszawskiej. Z uwagi jednak na 

rozwojowy charakter tej ulicy w strone miasta – proponuje się usunąć z jej składu 

działke stanowiącą łącznik. Dodał, że nazwy ulic zostały zaproponowane  

i konsultowane przez Towarzystwo Przyjaciół Choroszczy. Nazwy zostały 

pogrupowane wg określonych obszarów nazw, bez mieszania nazw np. 

przyrodniczych z nazwiskami osób zasłużonych dla Choroszczy. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida odczytał wniosek Zaządu Osiedla Nr 1  

w Choroszczy dotyczący nadania ulicom nazw - nazwisk osób zasłużonych dla 

lokalnej społeczności. Nawiązując do wypowiedzi przedmówcy poinformował,że 

wniosek zostanie przekazany do Towarzystwa Przyjaciół Choroszczy i będzie 

wykorzystany przy nadawaniu nazw ulic w odpowiednim obszarze. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie nadania nazw ulic. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos.      

 

 

 (uchwała Nr XIV/121/08 stanowi załącznik do protokołu, strona  27) 

 

 

 

 Ad. 14 – 

 

 Głos ponownie zabrał Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski, który  

wyjaśnił powody zmiany uchwały z grudnia 2007 r. w sprawie ustalenia wysokości 

stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie miasta i gminy 

Choroszcz. Jest propozycja wprowadzenia następujących zmian: 

„§2 .Zwalnia się z opłat, o których mowa w § 1 punkt 1 i punkt 2 inwestycje 

polegające na realizacji sieci wodociągowych, sieci kanalizacji sanitarnej  

i deszczowej oraz przyłączy do tych sieci. 
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§ 3.1. Opłaty, o których mowa w § 1 pkt. 2 podlegają corocznej waloryzacji 

według prognozowanego średniorocznego wskaźnika cen towarów i usług 

konsumpcyjnych ogółem zamieszczonego w ustawie budżetowej na rok, za który ma 

być wniesiona opłata, a w razie jej nie wejścia w życie do dnia 15 stycznia danego 

roku – w projekcie ustawy budżetowej uchwalonej przez Radę Ministrów. 

2. Stawki opłat, o których mowa w ust. 1 nie mogą przekroczyć kwot określonych  

w art. 40 ust. 8 ustawy o drogach publicznych. 

3. Podmiot zobowiązany do wnoszenia opłaty, o której mowa w § 1 pkt. 2 sam  

oblicza wysokość opłaty za dany rok i uiszcza bez odrębnego wezwania.” 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dróg  

gminnych na terenie miasta i gminy Choroszcz. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr XIV/122/08 stanowi załącznik do protokołu, strona 28  ) 

 

 

Ad. 15 – 

 Informację dotyczącą projektu uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz przedstawił 

Burmistrz Choroszczy Jerzy Ułanowicz. Jeden z poważniejszych inwestorów na  

naszym terenie zgłosił wniosek o zmianę mpzp z uwagi na zamiar rozbudowy. Ma 

powstać magazyn o powierzchni 6 200 m
2 

i wysokości 12 m plus budynek biurowy  

o powierzchni 400 m
2 

oraz hale magazynowe. Dodał, że w naszym rejonie  

praktycznie nie ma takich budynków tzw. wysokiego składowania. Korzyści z tego 

dla gminy będą ogromne – chodzi o dochody z podatków. Przypomniał jednocześnie, 

że gmina Choroszcz jest gminą przyjazną dla inwestorów dlatego proponuje podjąć 

przedmiotową uchwałę. 

 

Radny Ireneusz Jabłoński poprosił o postawienie znaku drogowego wskazującego 

kierunek drogi „Złotoria Podlesie” aby nie była to tylko droga do firmy, o której 

mówił Burmistrz. 

 

Radny powiatowy Antoni Bogdan wniósł zastrzeżenie do propozycji radnego  

Jabłońskiego gdyż jego zdaniem jeżeli wskazana droga nie jest drogą gminną to jej 

usankcjonowanie spowoduje żądania właściciela firmy o wykonanie tej drogi. 
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Radny Ireneusz Jabłoński wyjaśnił, że jest to droga gminna i inwestor wyasfaltował 

ją na wysokości swoich działek. Ponieważ jednak z tej drogi korzysta nie tylko  

inwestor więc chodzi o zaznaczenie, że można tą drogą dojechać nie tylko do firmy. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania  

przestrzennego gminy Choroszcz. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 

 (uchwała Nr XIV/123/08 stanowi załącznik do protokołu, strona 29 ) 

 

 

 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz wystąpił z prośbą do Rady o uzupełnienie porządku  

obrad. Wyjaśnił, iż wystąpiła kłopotliwa sytuacja gdyż po konsultacjach prawnych 

okazało się, że musimy podjąć uchwałę w sprawie udzielenia w latach 2008 – 2009 

pomocy finansowej Gminie Dobrzyniewo Duże na realizację inwestycji drogowych 

– tak wymaga Urząd Marszałkowski. 

Zwraca się więc z prośbą do Rady o wyrażenie zgody na wprowadzenie tej sprawy 

do porządku obrad Sesji. 

 

Rada Miejska głosami 15 za przyjęciem – opowiedziała się za wprowadzeniem 

sprawy udzielenia w latach 2008 – 2009 pomocy finansowej Gminie Dobrzyniewo 

Duże na realizację inwestycji drogowych jako punktu 17. 

 

 

 Ad. 16 – 

 

Zapytania i wolne wnioski : 

 

Adam Skoblewski- 

Zgłosił propozycję, aby środki pozostałe w 2008 r. ze wspólnej inwestycji z gm. 

Dobrzyniewo tj. z drogi Fasty – Kolonia Porosły przeznaczyć na wykonanie  

oświetlenia we wsi Kolonia Mińce. Jest to jedyna wieś, która nie ma oświetlenia. 

 

 

Beata Jeżerys – 

Wróciła do zmiany Regulaminu i zgłosiła następujące wątpliwości: 

- jaki jest przewidziany tryb opracowania, czy radni otrzymają jakiś materiał do  

pracy, czy będą mogli zgłaszać wcześniej propozycje w tym zakresie. 

Następnie poinformowała, że otrzymała odpowiedź na pytanie dotyczące ogłaszania 

na stronie internetowej BIP informacji na protokołów z przeprowadzonych kontroli. 

Otrzymała odpowiedź, że szczegółowe informacje znajdują się w BIP w zakładce 
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dotyczącej kontroli – niestety brak jest takich informacji więc poprosiła  

o skorygowanie tego. 

 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Udzielając odpowiedzi wyjaśnił, że: 

- zmiany w Statucie Gminy będą opracowywane zgodnie z procedurami dotyczącymi 

uchwał ponieważ jest to zmiana; zostaną przygotowane propozycje na Komisje, do 

dyskusji, 

- jeśli chodzi o protokoły z kontroli zewnętrznych – jednostki kontrolujące  

zamieszczają je na swoich stronach BIP jako dokumenty własne. Natomiast wnioski 

z kontroli UKS zostały radnej przekazane w piśmie. 

 

Beata Jeżerys – 

Ustosunkowując się do wypowiedzi poinformowała, że gminy publikują jednak 

wnioski pokontrolne na stronie BIP. Przekaże konkretny przykład jak zdobędzie taką 

wiedzę. 

 

Antoni Bogdan – 

Zgłosił następujące sprawy: 

1/ usunąć piasek z parkingów przy ul. Powstania Styczniowego gdyż rosną już na 

nim chwasty, 

2/ uzgodnić z p. Sokół przy ul. Zamkowej dokończenie chodnika leżącego na  

prywatnym terenie, 

3/ założyć dwie lampy na zjeździe na plac gdzie mieści się m.in. Sekcja Obsługi 

Urzędu. Jeden z właścicieli posesji na tym placu ma uprawnienia elektryka i jest  

w stanie założyć te lampy na własny koszt, 

4/ w przyszłorocznym budżecie ująć utwardzenie ul. Sportowej w Choroszczy, 

5/ zwrócił uwagę, że na nowowybudowanej ulicy w Dzikich na więcej niż połowie 

zalega woda – trzeba zrobić kratkę ściekową z odprowadzeniem wody do rzeki albo 

wykonawca powinien ja wyrównać, 

6/ czy jest odpowiedź żydowskiej instytucji w sprawie cmentarza żydowskiego  

w Choroszczy? 

7/ w sprawie propozycji nazw ulic – propozycja nazwania jednej z ulic nazwiskiem 

„Topolewicza” pasuje najbardziej w Klepaczach, 

8/ na sesji powiatowej podniesie sprawę ścieżki rowerowej wzdłuż Sz. Kruszewskiej 

, sprawę oznakowania dróg powiatowych oraz sprawę przesunięcia przejścia na  

ul. Sienkiewicza. 

 

Radny Jacek Dąbrowski podziękował za zrobienie ul. Rybackiej i bocznych uliczek 

na osiedlu i jednocześnie poprosił o zebranie dużych kamieni z  tej ulicy. 

 

Radny Tomasz Kraśnicki poruszył temat chodnika przy ul. Sienkiewicza przy stacji 

diagnostycznej. Zauważył, że stacja na swoim terenie ułożyła plac z polbruku , ale 

chodnik jest nadal niszczony. Przejście, które stało się wjazdem, ponownie zostało 

odmalowane przez Powiat, a miało być przesunięte i miały być obniżenia – zgodnie 

z ustaleniami. Interesuje go kto to będzie robił, czy będą prowadzone rozmowy w tej 

kwestii. 
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Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, że w sprawie stacji diagnostycznej przy ul. Sienkiewicza były dwa spotka-

nia ale temat nadal jest do rozwiązania. Na skutek rozmów właściciel utwardził plac, 

położył tymczasowe odwodnienie, ale musi wykonać jeszcze dwa wjazdy i opraco-

wać w tym celu projekt ( uzgodniony z Powiatem) więc trochę to potrwa. W związku 

z powyższym umówiliśmy się, że jak wykona wjazdy to podejmiemy decyzję co do 

chodnika. Jego zdaniem Powiat powinien to zrobić, ale jest innego zdania więc pew-

nie gmina to zrobi. 

Jeśli chodzi o zatoki przy ul. Powstania Styczniowego – posprząta to Sekcja Obsługi 

ponieważ mechanicznie się nie udało. Wykonanie lamp ulicznych na placu przy  

ul. Mickiewicza jest do uzgodnienia. Sprawa drogi w Dzikich nie jest prosta gdyż nie 

można domówić się z ludźmi – właściciel działki nie chce dać pozwolenia na  

poprowadzenie odwodnienia do rzeki. Spróbujemy to rozwiązać przez odpowiednie 

studnie denne lub inne. Zauważył, że gdyby przychylność ludzi była większa, sprawa 

byłaby już załatwiona.  

 

Adam Mikutowicz – 

dodał do wyjaśnień Burmistrza, że na etapie projektowania został popełniony błąd – 

to nie jest wina wykonawcy. Uważa, że gdyby wcześniej były robione uzgodnienia   

z właścicielami odnośnie odprowadzenia tych wód  

i przejścia przez grunty , to pewnie byłyby to do naprawienia. Natomiast w tej chwili 

nie ma odpowiedniego „klimatu „. Osobiście jest zaangażowany w te sprawy. 

 

Antoni Bogdan –  

nie jest pewny czy z ekologicznego punktu widzenia będzie możliwe odprowadzenie 

wody z ulicy do rzeki, zanieczyszczonej np. solą po zimowym utrzymaniu. 

 

Rafał Łada – 

dodał, ze zgodnie z rozporządzeniem o wodach opadowych – jest to ściek więc  

wymagany będzie separator substancji ropopochodnych. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Poinformował, że ze względu na złe nastawienie ludzi i brak zrozumienia zagrożony 

był niedawno wniosek m.in. z drogą do Gajownik na ok. 10 mln zł. Przyznał, że nie 

rozumie tego braku zrozumienia społecznego u ludzi. 

Dodał wyjaśniając, iż w sprawie cmentarza żydowskiego nie ma żadnej odezwy. 

Odnosi wrażenie, że organizacje żydowskie tylko kontrolują natomiast nie udzielają 

żadnej pomocy. 

 

Z dalszej części obrad został zwolniony radny Jacek Dąbrowski. 

Obecnych 14 radnych. 

 

 

Jarosław Kozłowski – sołtys wsi Dzikie  

Zwrócił się z prośbą o rozebranie starego sklepu w Dzikich , który jest własnością 

gminy. 

 

 

Eugeniusz Szejko – sołtys wsi Mińce 
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Zwracając się do radnych powiatowych poprosił o interwencję w sprawie drogi  

powiatowej Niewodnica – Trypucie, na której sprzęt równający drogę pozostawia 

zawsze próg ziemi na granicy z drogą gminną. 

 

Adam Radłowski – sołtys wsi Kruszewo  

Zgłosił następujące sprawy: 

1/ przypomniał, że Rada podjęła uchwałę o zwrocie kosztów podróży służbowych 

dla sołtysów; w uchwale tej brak jest zapisu dotyczącego możliwości zwrotu  

kosztów wyżywienia i noclegów przy okazji wspomnianych podróży służbowych – 

zwraca się więc z prośbą o rozpatrzenie tej możliwości, 

2/ udrożnić rowy wiejskie na terenie wsi Kruszewo gdyż przy większym poziomie 

wody zalewane są piwnice, 

3/ jak wygląda sprawa utwardzenia drogi powiatowej w Kruszewie? 

 

Piotr Tymiński – 

Zwracając się do radnych powiatowych poprosił o przygotowanie na następną Sesję 

Rady Miejskiej konkretnej informacji na temat budowy Sz. Kruszewskiej. 

 

 

 

Rafał Łada – 

W związku z najbliższymi jednoczasowymi dużymi inwestycjami drogowymi: na  

Sz. Kruszewskiej i odcinku drogi krajowej Jeżewo - Białystok, zwrócił uwagę na 

konieczność zabezpieczenia dróg serwisowych dla obsługi mieszkańców gminy.  

Jego zdaniem należy rozmawiać w tej kwestii z Generalną Dyrekcją Dróg  

Krajowych i Autostrad. 

 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, że przy wydawaniu pozwoleń na budowę danej drogi jest obowiązek  

opracowania i zatwierdzenia organizacji ruchu, aby była zapewniona przejezdność. 

 

 

 Ad. 17 –  

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Dojlida odczytał projekt uchwały  

w sprawie udzielenia w latach 2008 – 2009 pomocy finansowej gminie Dobrzyniewo 

Duże na realizację inwestycji drogowych. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 

 (uchwała Nr XIV/124/08 stanowi załącznik do protokołu, strona  30) 
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 Ad. 18 – 

   

 Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji , Przewodniczący Rady p. Piotr 

Paweł Dojlida ogłosił  zakończenie obrad  XIV Sesji Rady Miejskiej w  Choroszczy. 

 

 

   Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

        Piotr Paweł Dojlida 


